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Moderní bezplatné vysokonákladové noviny pro volný čas

Prof. MUDr. Martin Sameš, CSc.
Přednosta neurochirurgické kliniky Masarykovy nemocnice v Ústí nad Labem. 
Promoval na 2. lékařské fakultě UK v Praze v roce 1988. V roce 1991 získal ates-
taci I. stupně v oboru chirurgie, v roce 1996 atestaci II. stupně v oboru neuro-
chirurgie. 1. 1. 1997 se stal zástupcem primáře neurochirurgického oddělení, 
1. 11. 1997 byl jmenován jeho primářem. V roce 2000 obhájil kandidátskou di-
sertační práci na téma Regenerace periferních nervů po poranění, v roce 2006 
habilitoval prací Mikrochirurgické přístupy v chirurgii baze lební. 20. 6. 2012 
jej prezident republiky jmenoval profesorem. Martin Sameš je ženatý, má dvě 
dcery. K jeho koníčkům patří rekreační sport, historie, hudba a cestování.

Mým posláním
je pomáhat lidem

Neurochirurgická klinika Masarykovy nemocnice, Krajské zdravotní, a.s., má mezi odborníky i pacienty skvělý 
zvuk. Má také vynikajícího přednostu - profesora MUDr. Martina Sameše, CSc., kterého jsme požádali o rozhovor.

 Představte, prosím, ve stručnosti čtenářům, který-
mi konkrétními diagnózami se vaše klinika zabývá?
Naše klinika se zabývá třemi okruhy činnosti. Tím prv-
ním je léčení pacientů, druhým výuka mediků z 2. lé-
kařské fakulty Univerzity Karlovy Praha, Lékařské fa-
kulty Plzeň a spolupracujeme rovněž s Fakultou zdra-
votnických studií UJEP v Ústí nad Labem. Třetí, nemé-
ně důležitou činností, je vědecký výzkum. Vezmu-li 
to popořádku, zabýváme se diagnostikou a zákroky 
u cévních onemocnění mozku, tzv. mozkových mrt-
vic - při krvácení do mozku u prasklých výdutí, dále 
provádíme operace aterosklerotických zúžení karotic-
kých tepen na krku, velmi specifi ckou oblastí jsou ope-
race mozkových bypassů. Cévní problematiku řešíme 
v rámci ministerstvem defi novaného „Komplexního ce-
rebrovaskulárního centra“ spolu s oddělením radiolo-
gie a neurologie. Neuroonkologický program se zabý-
vá problematikou nádorů mozku a nádorů lební baze. 
Naše klinika pořádá díky vlastní anatomické laborato-
ři od roku 2003 mezinárodní kurzy pro studium anato-
mie mozkových drah a detailů baze lební v rámci ak-
tivit Světové neurochirurgické federace (WFNS). Důle-
žitou oblastí jsou operace páteře, dnes již prováděné 
pod mikroskopem, a to jak pro degenerativní onemoc-
nění (známé kostní výrůstky krční páteře nebo plotén-
ky bederní páteře), tak i operace nádorů páteře a mí-
chy a stabilizační výkony po úrazech krční páteře. Při 
následné rekonvalescenci úzce spolupracujeme s reha-
bilitačním oddělením. Zabýváme se léčením hydrocefa-
lu u dětí i dospělých, kde našimi poznatky přispíváme 
do evropské databáze. Velký prostor má dnes díky jed-
nodenní chirurgii operativa periferních nervů. Vzájem-
ně spolupracujeme s pracovištěm ve Vysokém nad Ji-
zerou, zavedli jsme nejmodernější endoskopické tech-
niky a pracujeme na zcela novém zobrazení nervů po-
mocí MRI. V rámci traumacentra nemocnice pečujeme 
o úrazy mozku. Díky grantovým výzkumným projek-

tům a spolupráci s anesteziology máme k dispozici na 
jednotce intenzivní péče nejmodernější přístroje a mů-
žeme monitorovat u našich nemocných všechny do-
stupné parametry v poraněném mozku, tzn. tlak, hla-
dinu kyslíku, průtok krve a dokonce hladiny metaboli-
tů. V této oblasti jsme letos byli klinickým partnerem 
pro mezinárodní kurz na švédském velvyslanectví.
Při všech operacích nám obrovsky pomáhá již zmíně-
ný výzkum a také součinnost s tuzemskými i zahranič-
ními klinikami. Nově jsme navázali v rámci projektu 
ICRC spolupráci se slovutnou MAYO Clinic v Rocheste-
ru ve Spojených státech, kde naši lékaři získávají během 
roční stáže důležité kontakty se špičkovými odborníky 
a nejnovější zkušenosti v oblasti zobrazení a léčení gli-
omů mozku, mozkových aneuryzmat, periferních ner-
vů a hydrocefalu. Spolupracujeme též s institutem IKEM 
v Krči v oblasti výzkumu metabolismu mozku pomocí 
magnetické rezonance u nádorů a v oblasti studia moz-
kových drah u hydrocefalu. Zcela nová je třístranná sou-
činnost se jmenovanou Mayo Clinic a Matematicko-fyzi-
kální fakultou v Praze, jež nám umožňuje v ČR prioritní 
matematické modelování toků v neprasklé mozkové vý-
duti nebo změny vektorů toku krve výdutí po léčbě po-
mocí stentu. Stručně řečeno, nové dimenze v medicíně 
dnes vznikají mezioborovou spoluprací. Například dneš-
ní moderní počítačové techniky a navigace v neurochi-
rurgii nám dávají možnost se na každý jednotlivý zákrok 
velmi dobře virtuálně připravit ve 3D zobrazení na po-
čítači takříkajíc nanečisto, a teprve potom provést vlast-
ní operační výkon. 

 V neurochirurgii rozhodují zákroky jemné jako pa-
vučina. Jaké znalosti a vlastnosti musí mít dobrý ope-
ratér?
Zásadní je znalost anatomie s aplikací na konkrétního 
pacienta. Dále k nim patří trpělivost, vytrvalost, určitá 
fyzická zdatnost, rozhodnost a odpovědnost za práci. 

Pokračování na 3. straně

www.msul.cz

Městské služby Ústí nad Labem, p.o.

 koupaliště
 parkoviště
 stadiony

 areál Větruše
 pohřební služba
 kulturní akce
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Plavání se slůnětem Delhi 
Od září naplno pokračuje v Městských lázních pro-
jekt zaměřený na děti - Plavání se slůnětem Delhi. 
Děti se s ním učí základům plavání, případně roz-

víjejí své plavecké dovednosti. Městské služby ten-
to projekt nabízely již koncem školního roku a byl 
o něj zájem. „Cílem projektu je aktivní formou naučit 
děti pohybovat se ve vodě, seznámit je ale také s mož-
ným nebezpečím. Hlavním cílem zůstává sportovní vy-

žití“, uvádí Karel Coufal, pověřený řízením Měst-
ských služeb. Nejedná se však o jediný projekt. 
Městské služby již delší dobu nabízí Plaváčka. Ten se 
zaměřil na nejmenší děti. Pod odborným vedením 
lektora učí základním návykům ve vodě rodiče dě-
tí. Plaváček patří k již zavedeným a oblíbeným pro-
jektům. Naopak relaxační plavání seniorů a cvičení 
seniorů teprve hledají své místo na slunci. Termál-
ní voda, kterou Městské služby ve všech bazénech 
využívají, je jednou z předností. Další významnou 
výhodou je přístup k zákazníkům. Městské služby 
se snaží o to, aby v jejích zařízeních byli zákazní-
ci spokojeni.

Pohřební služba v centru města
Městské služby se starají o 7 městských hřbitovů. To, 
že se jedná o činnost náročnou, je dáno mimo jiné 
rozlohou jednotlivých hřbitovů, ale i tím, že jsou roz-
místěny v různých částech města. K tomu, aby byl 
zajištěn dostatek fi nancí pro jejich provoz a údržbu, 
provozují Městské služby také pohřební službu. Její 
efektivita byla významnou měrou ovlivněna složitou 
dostupností. Kanceláře byly totiž jen na hřbitově Stře-

kov. S ohledem na kvalitu, odbornost a v neposled-
ní řadě i cenovou výhodnost služeb související s po-
hřebnictvím hledalo vedení Městských služeb jedno-
dušší cestu k pozůstalým. Proto letos v srpnu otevře-
lo na Masarykově ulici číslo 37- naproti Hlavní poště 
- novou kancelář. Pozůstalí zde mohou sjednat obřad, 
vybrat si květinovou výzdobu, případně zde zaplatit 
poplatky za služby. Věnovat se jim budou profesioná-
lové z Městských služeb Ústí nad Labem.

Bezpečné parkování 

Pokud chce motorista v krajské metropoli skutečně 
ochránit své vozidlo, má jedinou možnost - umístit 
ho do garáže. Ne každý však má svoji garáž. Alter-
nativou pro bezpečné, dostupné a fi nančně rozum-
né parkování jsou parkovací domy Městských slu-
žeb. Takzvané rezidenční parkování je na vzestupu. 
Za celoroční poplatek zde má motorista své místo 
ale zejména servis - službu 24 hodin denně, a to 365 
dní v roce. Motoristé tuto možnost využívají jak pra-
videlně, tak i sezónně. Městské služby se dokáží po-
starat i o motocykl. 

TEPLICE tel. 777 103 104

Rozvoz pizzy, těstovin a salátů

ZDARMA

Městské služby Ústí nad Labem informují

Jak Marie Benešová uvedla, vnímá pro-
vozní nedostatky současného justiční-
ho paláce na břehu Labe, který byl již tři-
krát zasažen povodněmi, velmi zřetelně, 
a proto je stavba nového objektu v rámci 
ČR prioritou. Potřebné fi nanční prostřed-
ky již přislíbil uvolnit ministr fi nancí 
v demisi, a tak by mohla budova nového 
soudu i státního zastupitelství v Ústí nad 
Labem vyrůst v horizontu tří let. Tento 
postoj velmi kvitovali jak krajský státní 
zástupce Jan Jakovec, tak i předseda kraj-
ského soudu Milan Kohoutek. Ti se také 
zúčastnili odpoledního setkání Marie Be-
nešové a 1. náměstka ministryně sprave-
dlnosti Daniela Voláka se soudci a státní-

mi zástupci Ústeckého kraje.  Hlavním té-
matem byly názory a připomínky k apli-
kaci nového Občanského zákoníku, který 
má začít platit od 1. ledna 2014.  „A to je 
vpravdě šibeniční termín vzhledem k tomu, 
že nejsou hotové doprovodné předpisy pro 
justiční praxi. Proto postupně navštívím 
všechny kraje, chci slyšet názory a připo-
mínky kolegů. Také jsem ustanovila krizový 
tým, aby rizikové dopady byly co nejmen-
ší“, řekla na tiskové konferenci Marie Be-
nešová. Na časté dotazy přítomných no-
vinářů o odvolání vrchní státní zástupky-
ně Lenky Bradáčové uvedla, že se jedná 
o informace spekulativního charakteru. 
 Text a foto: Metropol

Marie Benešová v Ústí nad Labem: Prioritou
 je rozpočet a nový Občanský zákoník

Ústí nad Labem | Ústecký kraj se 17. září stal jednou z prvních pracov-
ních zastávek ministryně spravedlnosti v demisi Marie Benešové a její-
ho doprovodu. Vyslechla názory krajských a okresních soudců a stát-
ních zástupců k Občanskému zákoníku a prohlédla si také připravený 
prostor pro výstavbu nového justičního paláce na Bukově. 

Na snímku zleva Štěpánka Čechová, tisková mluvčí Ministerstva spravedlnosti 
ČR, Jan Jakovec, krajský státní zástupce, Daniel Volák, 1. náměstek ministryně 
spravedlnosti, Marie Benešová, ministryně spravedlnosti v demisi a Milan Ko-
houtek, předseda Krajského soudu v Ústí nad Labem. 

Jana Kramára 
z Relaxačního studia 
KRANO v Teplicích: 

Co jste připravili pro 
klienty k 12. narozeninám 
vašeho salonu?

Budou to Dny otevřených dve-
ří s novinkou PROSHAPE, které se 
uskuteční 29. září, 5., 6., 12. a 13. říj-
na za zvýhodněnou cenu. Za jed-
nu kúru klient zaplatí 190 korun 
včetně zábalu pro pevné sexy bři-
cho a krásné paže. Protože očekává-
me značný zájem, je dobré zajistit 
si včas buď osobně ve Štúrově uli-
ci 638 v Teplicích – Trnovanech, ne-
bo na telefonním čísle 417 533 983 
termín návštěvy. Přivítá vás kvalifi -
kovaný personál s dlouholetou pra-
xí v oboru a nabídne i další služby 
v péči o tělo a formování postavy 
přirozenou cestou.

METROPOL 
se ptá

Více podrobností najdete na 
www.relaxacnistudiokrano.cz
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 Bydlíte na Střekově. Je to hlavní důvod, 
proč jste se do zápolení s tímto nevonícím 
problémem pustil?
To se zdá jako logický argument, ale je to jen 
část pravdy. Jako na představitele města se 
na mě obrací řada lidí, kteří mě znají z mé-
ho dřívějšího působení na střekovské radni-
ci nebo třeba jako souseda. Zápach jim samo-
zřejmě velmi vadí a poukazují na potíže, kte-
ré takové soužití přináší. Považuji za důležité 
se alespoň pokusit jim pomoci. Lidé mají pře-
ce právo na život v čistém vzduchu, bez zá-
pachu. To, že jsem Střekovák, je jen další dů-
vod k tomu, abych se tím zabýval.

 Jaké má město možnosti k řešení?
Tímto problémem se po odborné stránce za-
bývají orgány státní správy, které mohou pro-

vozovatelům areálu nařídit realizaci různých 
opatření nebo jim ukládat pokuty. Městská 
samospráva je v poněkud jiném postavení, 
ale určitě nezůstáváme jen u planých výzev 
nebo apelování na morálku manažerů. Rada 
města například vydává vyjádření nebo pří-
mo souhlas k různým žádostem a záměrům, 
a to je velmi silný nástroj. Věřím, že ho ale 
nebude potřeba použít. Vstoupili jsme do 
jednání s vedením společnosti Glencore, kte-
ré se chová velmi vstřícně.

 O čem jste jednali?
Nadnárodní společnost Glencore má jako 
vlastník fi rmy Ústí Oils zájem dál provozovat 
na Střekově výrobu olejů, chce ji rozšířit a in-
vestovat do ní. Dala nám najevo, že chce mít 
s městem, s jeho vedením i obyvateli měs-
ta korektní vztahy a snaží se problémy se zá-
pachem řešit. Připravuje řadu opatření, která 
by měla zápach postupně eliminovat. 

 Jaká opatření přicházejí v úvahu?
Spočívá to mimo jiné v kontrole i méně vý-
znamných zdrojů zápachu. Proběhnou je-
jich technické úpravy. V krátké době by mě-
ly být utěsněny sklady surovin a další mís-
ta a zabezpečena výrobní technologie tak, 
aby se snížil únik zapáchajících látek. Dal-
ším krokem by mělo být postupné zdokona-
lení a modernizace technologie. Proběhla ta-
ké schůzka přímo v areálu Setuzy, kde jsme 
byli seznámeni s opatřeními, která fi rma re-
alizuje.

 Zápach je se Setuzou spojen už od 19. sto-
letí, zdálo by se, že k ní  neodmyslitelně 
patří. Nezmizí se zápachem i výroba a tím 
i pracovní místa v Setuze?
Nesdílím tuto obavu. Fakt je, že Setuza už 
dávno není tak významným zaměstnavate-

lem jako kdysi, kdy v ní mělo práci na 2 000 
lidí. Zástupci společnosti se vyjádřili, že chtě-
jí ve výrobě pokračovat a udržet přibližně 
200 pracovních míst. To je důležitá zpráva, 
která je příslibem změn k lepšímu.

 Obyvatelé Střekova zatím dávají najevo 
svou nespokojenost, mají důvod k optimis-
mu?
Spokojeni můžeme být, až zápach z ulic Stře-
kova zmizí a lidé budou moci bez obav ote-
vírat svá okna. Nespokojenost obyvatel Stře-
kova chápu a sdílím ji. Mluvil jsem o tom na-
příklad i se zástupci aktivity Střekov bez zá-
pachu. Podle mě určitě důvody k optimismu 
máme. Firma se nesnaží dělat mrtvého brou-

ka, jedná s městem, vnímá nespokojenost ob-
čanů a snaží se problém řešit. Zároveň nabízí 
také určitá kompenzační opatření. Ta budou 
předmětem dalších jednání. 

 Zdá se, že řešení je na dobré cestě. Co 
když to ale nebude stačit?
Nechci hodnotit technickou stránku problé-
mu, to je opravdu záležitost výrobní fi rmy. 
My ale dáváme jasně najevo, že se nespoko-
jíme jen s polovičatým řešením, které nebu-
de účinné. Je možné pochopit, že všechno ne-
jde udělat hned, ale chceme, aby v dohledné 
době byly na Střekově „cítit“ první výsledky 
zlepšení a aby společnost Glencore začala re-
alizovat svůj návrh komplexního řešení. 

Náměstek primátora Ústí nad Labem Pavel Boček: Lidé na Střekově i v jiných
částech našeho města mají právo na pěkné bydlení a život bez zápachu

Lidé žijící v okolí areálu bývalé Setuzy si stěžují na nepříjemný zápach.

Obyvatelé Střekova si v poslední době často stěžují na to, že je v okolí areálu bývalé Setuzy 
obtěžuje nepříjemný zápach. Do řešení této problematiky se aktivně zapojil náměstek ústec-
kého primátora Pavel Boček.

 Pracujete v týmu a předpokládám, 
že zájem stát se jeho členem je veli-
ký. Podle čeho své kolegy vybíráte, ja-
ké na ně máte nároky a kolik vás v tý-
mu je?
Vzhledem k tomu, že naše klinika je 
zapojena do mezinárodních projektů 
a výzkumů, je o ni mezi mediky vel-
ký zájem. Vážím si toho, protože vý-
běr otevřeného a aktivního pracoviš-
tě má pro jejich profesní život obrov-
ský význam. Při výběru uchazečů vy-
cházím z toho, co už pro obor udělali. 
Například zda při studiích docháze-
li na neurochirurgická pracoviště, ne-
bo se zúčastnili zahraniční stáže. V po-
sledním roce studia medicíny dostanou 
konkrétní vědecký úkol. Když vidím, 
že mají předpoklady pro systematic-
kou práci, jsou v našem týmu vítáni. 
Naše pracoviště neurochirurgie je po-
čtem operací největší v České republice 
a pracuje na něm 10 specialistů. A mo-
hu říci, že náš tým pokládám za výbor-
ný nejen po profesní stránce.

 Kolik operací za rok provádíte, kte-
ré byly nejsložitější a nejdéle trvaly? 
Ročně provádíme kolem 2 800 ope-
rací, těch nejsložitějších, které se tý-

kají především nádorů mozku, ba-
ze lební a cév nebo míchy, je zhru-
ba 150 za rok. Jedna z posledních 
v minulých dnech - odstranění ná-
doru v mozkové komoře dítěte, ne-
bo nádor míchy v rozsahu 6 beder-
ních obratů - trvaly kolem 15 ho-
din a povedly se. Úspěšná operace je 
však pouze polovina úspěchu, dru-
há polovina je pooperační péče na-
šich sester, rehabilitace a zapojení 
pacienta zpět do jeho života.

 Co byste v této souvislosti vzkázal 
pacientům?
Aby nepodceňovali příznaky rozvíjející 
se nemoci. Například brnění ruky, hor-
ší orientaci v prostoru a podobně a za-
šli raději hned k lékaři. Nejdelší zákro-
ky jsou totiž právě ty, které pramení ze 
zanedbaných signálů.

 Máte řadu domácích i zahraničních 
zkušeností, které už formou předná-
šek, publikací a článků v odborných 
časopisech předáváte dalším. Jaký vý-
znam pro vás má sebevzdělávání?
Neurochirurgie mě velice baví, je to 
můj koníček. Jedno staré čínské příslo-
ví říká: Najdi si práci, která tě baví, a ni-
kdy nebudeš muset pracovat! Ale váž-
ně: K tomu, abych mohl úspěšně ope-
rovat a přednášet doma i v zahrani-

čí, musím permanentně sledovat dění 
v oboru. A dělám to rád. 

 Byl jste na mnoha zahraničních 
pracovních cestách, velmi dobře zná-
te práci svých kolegů v Čechách, na-
příklad v Praze či v Liberci. Jak byste 
klasifi koval pozici české neurochirur-
gie ve světě?
České zdravotnictví obecně je na vyso-
ké úrovni. Naše neurochirurgie může 
úspěšně konkurovat v Evropě i ve svě-
tě. Jsme vynalézaví, lékaři si umí vždy 
poradit. V ČR je cca 10 milionů lidí a 10 
neurochirurgických pracovišť. To je 
spádově jedna velká neurochirurgie 
na 1 milion lidí, což je optimální počet 
obyvatel pro fungující pracoviště. 

 Co vám na medicíně učarovalo a co 
vám dává?
Mým posláním je pomáhat lidem. 
A chirurgie má v tomto smyslu přímo-
čarý efekt. Jejím prostřednictvím se 
mohu seberealizovat, okamžitě hod-
notit výsledky své práce. Jsem týmo-
vý hráč a toho se mi při práci dostává 
vrchovatou měrou. Díky povolání čas-
to cestuji po světě, zajímá mne histo-
rie a tak spojuji užitečné s příjemným 
poznáváním. 

 Jste prvním a jediným profesorem 
ve zdravotnictví po roce 1989 v Ústec-

kém kraji, získal jste Cenu hejtmana 
za rok 2012. Co pro vás tato ocenění 
znamenají? 
Obou ocenění si velmi vážím. Poklá-
dám je zároveň za ocenění práce celé-
ho týmu a uznání toho, že jsme zůsta-
li v Ústí nad Labem. Zároveň je to záva-
zek pro další práci, ke které máme na 
severu Čech solidní podmínky.

 Jak nejlépe, po dlouhých hodinách 
strávených na operačním sále, nabí-
ráte energii?
Dlouhý výkon není tak vyčerpávající, 
když dobře dopadne. Energii obnovuji 
při sportu s rodinou, přáteli, ale i s ko-
legy z týmu. V zimě hrajeme hokej, ly-
žujeme, v létě hrajeme tenis, golf a le-
tos jsme absolvovali a organizovali už 
15. ročník triatlonu. V klidu si rád přečtu 
historický román, nebo se podívám na 
dobrý fi lm, z poslední doby mě napadá 
W. Allen, M. Forman, D. Lynch, von Trier, 
F. Coppola. Velkou relaxací je pro mě 
hudba, stále obdivuji energii šedesátých 
let. Na klinice pracují nejen odborníci 
neurochirurgové, ale současně i nadaní 
hudebníci, a tak se občas uvolníme i ak-
tivním hraním. Mám rád cestování, za-
jímá mě život lidí, jejich gastronomické 
speciality a víno, ale i architektura a mo-
derní umění.  Text a foto: Metropol

Mým posláním je pomáhat lidemZa onkologicky 
nemocné budou 

platby vyšší
Po jednání managementu Krajské 
zdravotní, a. s. (KZ) na ústředí Všeo-
becné zdravotní pojišťovny ČR (VZP) 
se podařilo dohodnout navýšení 
plateb za biologickou léčbu zejmé-
na pro onkologicky nemocné v Ús-
teckém kraji o 40 milionů korun. 
Tím by měla být pokrytá reálná po-
třeba pacientů, kterým bude v tom-
to roce léčba aplikována (původně 
dohodnutá výše plateb měla dosáh-
nout pouze 112 milionů korun).
„Role tzv. centrové péče ve zdravotnic-
tví stále roste. Tomu odpovídá i pozor-
nost, kterou jí musíme věnovat. Jsem 
rád, že se nám s naším největším plát-
cem zdravotní péče podařilo dohod-
nout proplácení biologické léčby na-
šim pacientům a věřím, že to bude ne-
jen nemocnými, ale celou veřejností po-
zitivně vnímáno,“ uvedl Mgr. Radek 
Scherfer, předseda představenstva 
KZ po jednání s VZP. „Za posledních 
5 let dosáhl nárůst počtu pacientů vy-
žadujících centrovou léčbu desítek pro-
cent. Logicky proto rostou i náklady. 
Nelze proto náklady fi xovat na úrovni 
předchozích let. V takovém případě by 
totiž v letošním roce nedostali všichni 
pacienti potřebnou péči, kterou speci-
alizovaná centra nabízejí,“ doplnil 
MUDr. Jan Lami, náměstek pro říze-
ní zdravotnických služeb KZ. „Úhra-
dová vyhláška pro rok 2013 měla být 
prorůstová, ale pokud se na ni podívá-
me reálnou optikou, pak jasně vidíme, 
že je velice restriktivní. Výdaje na cent-
rové léky sice počítají s určitým nárůs-
tem oproti minulým letům, ale při po-
hledu na predikci pro rok 2013 je zcela 
jasné, že požadavky našich pacientů 
jsou daleko vyšší,“ doplnila Ing. Hana 
Aulická-Jírovcová z oddělení výkaz-
nictví zdravotní péče KZ.

Pokračování z 1. strany

Pavel Boček, náměstek primátora Ústí nad Labem.
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Ve čtvrtek 12. září se v Ústí nad Labem sešli 
hejtmani na 6. zasedání Rady Asociace krajů ČR.
Mezi hlavní témata jednání patřila proble-
matika nezaměstnanosti, čerpání eurodotací, 
zdravotnictví a státní energetická koncepce.

„Ústecký a Moravskoslezský kraj patří mezi struktu-
rálně postižené regiony, a proto se zasedání asociace 
věnovalo oblastem, které jsou pro další rozvoj těchto 
krajů důležité,“ uvedl předseda asociace a jihomo-

ravský hejtman Michal Hašek. „Není možné, aby 
vážnou hospodářskou situaci nepomohl krajům ře-
šit stát. Problematika hospodářské situace krajů, ne-
zaměstnanost a sociální napětí přesahuje kompeten-
ce krajů, proto se chce asociace o těchto záležitostech 
bavit s vládou. Řešení musí vycházet z reálné vlád-
ní politiky a Ústecký kraj je připraven se na konkrét-
ních krocích podílet,“ dodal Michal Hašek. „Uvítal 
jsem, že Asociace krajů se v našem kraji měla mož-
nost seznámit na místě s problémy, které se snaží 

řešit krajská samospráva v rámci svých kompeten-
cí a možností,“ řekl hejtman Ústeckého kraje Ol-
dřich Bubeníček.
Ústecký kraj představil hejtmanům Pakt zaměst-
nanosti, který je jedním z nástrojů, jak může kraj 
přispět ke zlepšení situace. Ústecký a Moravsko-
slezský kraj budou společně vystupovat vůči vlá-
dě. Moravskoslezský kraj tíží problémy ocelářské-
ho průmyslu, s Ústeckým krajem má pak společ-
né téma těžby uhlí. 

Programový dokument Programu Cíle 3 / Ziel 3 na podpo-
ru přeshraniční spolupráce 2007-2013 mezi Českou repub-
likou a Svobodným státem Sasko byl vypracovaný a od-
souhlasený mezi Českou republikou a Saskem v rámci Ev-
ropského regionálního rozvojového fondu (ERDF). 
Evropský regionální rozvojový fond vznikl v roce 1974 
jako základní nástroj regionální politiky, je určen k to-

mu, aby pomáhal odstraňovat zásadní regionální roz-
díly v rámci Společenství. V současné době patří mezi 
nejvýznamnější strukturální fondy. Cílem programu Cíl 
3/Ziel 3 na podporu přeshraniční spolupráce 2007-2013 
mezi Českou republikou a Svobodným státem Sasko je 
udržitelný územní rozvoj prostřednictvím realizace spo-
lečných hospodářských, sociálních a kulturních aktivit. 
Program Cíl 3 / Ziel 3 má celkem 3 prioritní osy a v jejich 
rámci pak 8 jednotlivých oblastí podpory. V rámci 1. pri-
oritní osy s názvem “Rozvoj rámcových společenských 

podmínek v dotačním území” je 3. oblastí podpory „Koo-
perace v oblasti bezpečnosti, záchranných služeb, ochra-
ně před katastrofami a protipožární ochraně.“ V rámci 
3. prioritní osy s názvem „Zlepšení situace přírody a ži-
votního prostředí“ je 2. oblastí podpory „Protipovodňo-
vá ochrana, vodní hospodářství, vodní stavby.“

Bruselská výstava 
o rekultivacích  

Fotografi e úspěšně rekultivovaných 
oblastí Ústeckého kraje byly v době 
od 17. do 20. září ke zhlédnutí v Ev-
ropském parlamentu v Bruselu. Vý-
stava s názvem „Proměny těžební 
krajiny Ústeckého kraje – rekultiva-
ce a revitalizace oblastí postižených 
povrchovou těžbou“ si klade za cíl 
odstranit nepříznivý image povr-
chové těžby a propagovat zdařilé re-
kultivace. Autorem vystavovaných 
fotografi í je přední odborník na re-
kultivace Ing. Stanislav Štýs, DrSc. 
Výstavu zorganizovalo Zastoupení 
Ústeckého kraje v Bruselu ve spolu-
práci s europoslancem JUDr. Richar-
dem Falbrem a za fi nančního přispě-
ní Severočeských dolů, a. s. 

Podepsán Pakt 
zaměstnanosti 

V úterý 10. září byly na hejtmanství 
podepsány zakládací dokumenty 
Paktu zaměstnanosti se zásadními 
strategiemi společné iniciativy čtyř 
subjektů – Ústeckého kraje, Krajské 
hospodářské komory ÚK, Hospo-
dářské a sociální rady ÚK a Univer-
zity J. E. Purkyně v Ústí nad Labem. 
Posláním Paktu zaměstnanosti je 
podporovat vysokoškolské i středo-
školské technické vzdělávání a obo-
ry, po jejichž absolvování najdou 
mladí lidé uplatnění na trhu prá-
ce. Právě tak by měla vznikat nová 
pracovní místa a v dlouhodobějším 
výhledu by se mohla zlepšit konku-
renceschopnost. Snahou všech sub-
jektů Paktu bude, aby se zaměstna-
nost v našem regionu zvýšila do ro-
ku 2020 alespoň na úroveň srovna-
telnou s ostatními kraji země.

Příspěvek na výměnu starého kotle za 
nový nízkoemisní typ byl přislíben cel-
kem 455 žadatelům. Hejtman Oldřich 
Bubeníček předpokládá, že program 
bude spuštěn i v příštím roce. O dota-
ci mohli občané Ústeckého kraje žádat 
v rámci 2. výzvy národního Společného 

programu na podporu výměny kotlů za 
nové účinné nízkoemisní tepelné zdroje. 
Vzhledem k vyčerpání alokované částky 
20 mil. Kč, kdy 10 mil. Kč vložil Ústec-
ký kraj a 10 mil. Kč pocházelo ze Stát-
ního fondu životního prostředí ČR, byl 
zastaven příjem žádostí. Žádosti přija-

té 3. září 2013, nad rámec uvedené alo-
kace, mohou při zachování posloupnos-
ti nahradit žádosti vyřazené z důvodu 
nesplnění podmínek. Všechny další žá-
dosti doručené po tomto termínu budou 
v souladu s podmínkami dotačního pro-
gramu automaticky vyřazeny.

Na snímku jsou zleva všichni nositelé titulů Nejlepší výrobek Ústeckého kraje 2013 – Kraje Přemysla Oráče, zprava, v popře-
dí, jsou držitelé mimořádných ocenění.

Sedm z osmnácti vítězných cen 
z obou soutěží putuje k výrobcům 
do okresu Litoměřice, pět na Děčín-
sko! Kromě první ceny v každé ka-
tegorii udělily poroty řadu dalších 
mimořádných ocenění. Výrobky ze 
soutěží Regionální potravina a Kraj 
Přemysla Oráče – Potravinářský vý-
robek, obě za rok 2013, byly vysta-
vené v pavilonu A.

Vítězové jednotlivých 
kategorií soutěže

  Regionální potravina 
Ústeckého kraje

1. Masné výrobky tepelně opracované 
včetně uzených mas: Žatecká výběro-
vá šunka – H+B Jatky Žatec s.r.o.,
2. Masné výrobky trvanlivé: Novobran-
ské korálky – Rodinná fi rma s.r.o., Li-
toměřice,
3. Sýry včetně tvarohu: Čerstvý kozí 
sýr LEGENDA – Barbora Marešová, 
Břvany,
4. Mléčné výrobky ostatní: BIO máslo 
cihla – Polabské mlékárny a.s., pro-
vozovna Varnsdorf,
5. Pekařské výrobky včetně těstovin: 

Kvasový chléb – LIMMA food, a.s. 
Česká Kamenice,
6. Cukrářské výrobky včetně cukrovinek: 
Beránkův čokoládový dort – Robert 
Beránek, Libochovice,
7. Alkoholické a nealkoholické nápoje: 
Sadařův mošt – jablečný s dužinou 
odrůdový "ŠAMPION" – LoPe Fruit 
s.r.o., Šepetely,
8. Ovoce a zelenina v čerstvé nebo zpra-
cované formě: Svádovské jahody – 
Ing. Stanislav Štrympl, Zahrada Svá-
dov, Ústí nad Labem,
9. Ostatní: Lužické bramborové šišky 
s mákem – Karel Švambera, Lužice.

  Kraj Přemysla Oráče 
– Nejlepší potravinářský výrobek

1. Masné výrobky tepelně opracova-
né včetně uzených mas: Francouzská 
paštika - Vojtěch Strauss, Most,
2. Masné výrobky trvanlivé:  Paprikáš - 
Uzenářství CHOVANEČEK – Rodinná 
fi rma s.r.o., Litoměřice,
3. Sýry včetně tvarohu: Lužický sýro-
vý měšec - Polabské mlékárny a.s., 
provozovna Varnsdorf,
4. Mléčné výrobky ostatní:  Bohunka 

V rámci česko-saské přeshraniční 
spolupráce v projektu Cíl/Ziel3 „Ella 
Regio“ navštívili radní pro dopravu 
Jaroslav Komínek a pracovníci Oddě-
lení dopravní obslužnosti Odboru do-
pravy a silničního hospodářství Ús-
teckého kraje parní úzkokolejné drá-
hy nedaleko Drážďan.

Cílem návštěvy bylo prověření možností 
realizace dopravy pro volný čas specifi c-
kými dopravními prostředky v našem re-
gionu. Zástupce Ústeckého kraje proved-
li zástupci saského objednatele dopravní 
obslužnosti Verkehrsbund Oberelbe Gm-
bH (VVO) a zástupci provozovatele úzko-
kolejek Sächsische Dampfeisenbahnge-

selschaft mbH (SDG). Kromě možnosti vy-
zkoušet si oblíbené turistické vlaky „na ži-
vo“ proběhla obsáhlá diskuse o možném 
způsobu rozvoje turistických železničních 
linek v Ústeckém kraji. K tomuto téma-
tu mimo jiné radní Komínek (na snímku 
3. zprava) uvedl: „Ústecký kraj díky soutě-
žím na nové autobusové dopravce pravděpo-
dobně ušetří od roku 2015 nemalé fi nanční 
prostředky. Budeme usilovat o to, aby tyto pe-
níze byly alespoň částečně využity na rozvoj 
tratí, kde Ústecký kraj vlaky dnes neobjedná-
vá nebo je objednává jen v omezené míře“. 
Cílem budoucího rozvoje turisticky atrak-
tivních lokálek v našem kraji je vytvořit 
síť muzeálních železničních linek prová-
zaných s moderní krajskou dopravou.

Dobré, zdravé a oblíbené jsou naše potraviny a výrobky.
Osmnáct nejlepších ve dvou soutěžích pro rok 2013

V pátek 13. září, v zahajovací den veletrhu Zahrada Čech, se v amfi teát-
ru litoměřického výstaviště dostalo ofi ciálního ocenění výrobcům z ce-
lého kraje, kteří uspěli ve dvou tradičních soutěžích. Obě měly po deví-
ti shodných kategoriích. 

s brusinkami - Bohušovická mlékár-
na, a.s., Bohušovice nad Ohří,
5. Pekařské výrobky včetně těstovin: 
Smetanový koláček - Alena Šedivá, 
Krásná Lípa, 
6. Cukrářské výrobky včetně cukrovinek: 

Ovocný dort Sofi a - Robert Beránek, 
Libochovice, 
7. Alkoholické a nealkoholické nápoje: 
Müller Thurgau – pozdní sběr - 
Lobkowiczké zámecké vinařství,  
Roudnice nad Labem s.r.o., 

8. Ovoce a zelenina v čerstvé nebo zpra-
cované formě: Brambory Laura - 
Ing. Stanislav Štrympl, Zahrada Svá-
dov, Ústí nad Labem,
9.  Ostatní: Ovocné tiramisu v čoko-
ládě - Petra Peštiková, Děčín.

Hejtmani se věnovali klíčovým krajským tématům Opět anketa 
DOPRAVCE ROKU
Anketa veřejnosti Ústeckého kraje 
o nejlepšího dopravce roku 2013, 
který působí v regionu v oblasti ve-
řejné autobusové a železniční do-
pravy, bude mít v letošním roce již 
šestý ročník.  V říjnu bude anketa 

ofi ciálně vyhlášena a také čtenáři 
Metropolu se dozvědí nejen všech-
ny nominované dopravce, ale do-
stanou k dispozici i hlasovací líst-
ky, které budou moci posílat v do-
bě od 15. října do konce listopadu 
organizátorům ankety. Vyhláše-
ní všech kategorií Dopravce roku 
2013 bude v polovině prosince.  

Dopravce
roku 2013
Ústecký krajKotlíková dotace: 20 milionů již bylo vyčerpáno  

Kotlíková dotace, kterou spustil Ústecký kraj ve spolupráci s Ministerstvem životního prostředí ČR 1. srpna, 
vzbudila mezi občany takový zájem, že uvolněná částka byla po měsíci počátkem září  zcela vyčerpána. 

Radní Jaroslav Komínek navštívil v Sasku parní úzkokolejky

Několik slov o programu Cíl 3 / Ziel 3
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Krajské dožínkové slavnosti Ús-
teckého kraje se uskutečnily 
už pošesté v městysi Peruci na 
Lounsku. Tradičně vynikající po-
časí téměř na sklonku léta, dob-
ře zvládnutá organizace, docela 
poutavý program pro všechny 
kategorie návštěvníků, krátké 
a výstižné zdravice hostů a po-
řadatelů i hodnotné doprovodné 
akce – to je stručná charakteris-
tika zemědělské slávy. 

Několik tisícovek návštěvníků z Loun-
ska i odjinud z regionu zhlédlo slav-
nostní průvod s vlajkami Ústeckého 
kraje, České republiky i Peruci, kočáry 
s hosty dožínek a také řadu zeměděl-
ské techniky hlavně z hloubi dvacáté-
ho století. Dožínky byly nejen oslavou 
ukončení sklizně obilí, ale rovněž hol-
dem práce všech ostatních zemědělců 
pracujících v rostlinné i živočišné vý-
robě, stejně jako poděkováním vina-
řům, ovocnářům, pěstitelům chmele 
či zeleniny a všem ostatním. Však také 
hejtman Oldřich Bubeníček zdůraznil 
ve svém úvodním slovu vysokou kvali-
tu výrobků a výpěstků českých země-
dělců. Nakupující v naší zemi se vrace-
jí k českým potravinám, ovoci a zele-
nině, a to je dobře pro ekonomiku spo-
lečnosti i zaměstnanost.

Oslavy dvoustého výročí slav-
né bitvy napoleonských válek 
u Chlumce a Přestanova vyvr-
cholily v sobotu 31. srpna rekon-
strukcí střetu historických ar-
mád a uctěním památky pad-
lých. Pořadatelem slavnosti byl 
Ústecký kraj. Hejtman Oldřich 
Bubeníček přivítal při této příle-
žitosti v Chlumci řadu význam-
ných osobností. Oslavy navštívi-
lo na 40 tisíc lidí.

Mezi nejvýznamnějšími hosty byl 
velvyslanec Ruské federace Sergej Ki-
selev, biskup litoměřické diecéze Jan 
Baxant, oslav se dále zúčastnili zá-
stupci zahraničních diplomatických 
sborů v ČR, senátoři a poslanci Ús-
teckého kraje, primátoři a starosto-

Jeden z dožínkový věnců, jako připomenutí letošní sklizně obilí, dostal v Peruci také hejtman Ústeckého kraje 
Oldřich Bubeníček.  Foto: Zbyněk Šebesta

Říjnové trhy vás zvou
Ani v říjnu se nebudeme loučit s farmářskými trhy. 
Trhovci mají stále co prodávat, dokonce s podzimem 
další ovoce a zeleninu. 

Severočeské farmář-
ské trhy (SFT) ve své 
končící třetí sezó-
ně pozvou kupují-
cí do sedmi měst 
na celkem čtr-
náct akcí. Tr-
hy pořádá ob-
čanské sdružení 
Český um – Artifi -
cium Bohemicum, záštitu převzal hejtman Oldřich 
Bubeníček a podporu poskytly Ústecký kraj a Kraj-
ská agrární komora.
 

  V Ústí nad Labem mezi kostelem a OC Forum 
- 3., 10., 17., 24. a 31. října (čtvrtky) od 10 – 17 h., 
  v Teplicích u OC Olympia v Srbicích 
- 11. a 25. 10. (pátky) vždy od 12 – 18 h., 
  v Mostu před KD Repre - 12. a 26. 10. 
(soboty) od 8 – 12 h., 

  v Chomutově na Náměstí 1. Máje - 5. a 19. 10.
(soboty) od 8 – 12 h., 
  v Kadani 18. 10. (pátek) od 12 – 17h. 
na Mírovém náměstí, 

  v Litvínově 16. října (středa) od 10 – 17 h. u ná-
kupního střediska Máj,

  v Jirkově 12. října (sobota) v době od 8 do 12 ho-
din na Náměstí Dr. E. Beneše. 

www.severoceskefarmarsketrhy.cz

Celokrajské dožínky se v Peruci povedly Týden knihoven 
2013

Sekce veřejných knihoven Svazu kni-
hovníků a informačních pracovníků 
vyhlásilo pro období 30. září – 6. říj-
na letošního roku již sedmnáctý roč-
ník Týdne knihoven. Je v roce 2013, 
proto ta třináct-
ka v logu akce. 
Také Severočeská 
vědecká knihov-
na v Ústí nad La-
bem, příspěvková 
organizace kraje, pořádá v této do-
bě řadu zajímavých akcí. V pondělí 
30. září začne akce setkáním s pra-
covníky knihovny (od 17 h. v ul. 
W. Churchilla) na téma historie i sou-
časnost Svč.VK a slovo dostanou 
i čtenáři. Ve středu 2. října budou mít 
pozvané školy ve vědecké půjčov-
ně v ul. Velká Hradební velký happe-
ning, o den později, tedy 3. října, se 
v ulici W. Churchilla sejdou děti s ilu-
strátorkou D. Urbánkovou. Součás-
tí Týdne knihoven jsou i další akce, 
najdete je na webu knihovny. Také 
další knihovny v okresních městech 
i menších sídel se k Týdnu knihoven 
připojí, pozvou pro děti, dospělé, se-
niory, cizince a další milovníky knih, 
dévédé nosičů, videí, zvukových na-
hrávek, časopisů, internetu...

Po dvě stě letech u Chlumce a Přestanova

vé měst a obcí v kraji a představite-
lé dalších organizací a institucí, me-
zi nimiž nechyběl rektor ústecké Uni-
verzity J. E. Purkyně René Wokoun. 

Samotné rekonstrukci bitvy předchá-
zelo položení věnců u Jubilejního po-
mníku. „Dnes vzpomeneme nejen udá-
losti napoleonské bitvy, ale připomene-

me si i desítky tisíc padlých na tomto 
válečném poli, kteří zemřeli na straně 
poražených i vítězných armád. Takové 
tragédie, které byly důsledkem snah pro-

sadit silou nadvládu jedné mocnosti nad 
druhou, se nesmí opakovat. Dějiny to za 
posledních dvě stě let potvrzují,“ řekl při 
pietním aktu hejtman Bubeníček. 
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K dobrým mravům patří dojista zvyk se jimi řídit (Martialis) bylo správné znění tajenky předchozí křížovky. Knihu od Jane Austenové obdržela Vlasta Matouchová 
z Ústí n. L. Úspěšný vylosovaný luštitel dnešní křížovky obdrží opět knihu. Těšíme se na vaše odpovědi na adresách: Metropol Centrum, Beethovenova 215/24, 
400 01 Ústí nad Labem, nebo krizovka@tydeniky.cz (napište telefonní spojení, abychom vás mohli kontaktovat) nejpozději do 11. října 2013. 

Jindřiška věštkyně
specializace runy, karty

VIZE BUDOUCNOSTI!
Pracuji s runami, díky kterým jsou všech-
ny mé odpovědi naprosto přesné. Dokážu 

s určitostí popsat každou osobu a budoucí situace.
Zavolejte mi i vy! Na tel.: 906 701 701 nebo mi napište 
SMS na číslo 900 30 55 s kódem 64BNS a vaší otázkou!

Ptejte se přes SMS 
ve tvaru 86CLS
a váš dotaz na číslo 
900 30 46

RADY KARTÁŘKY!
Hned a ve vašem mobilu!

HOROSKOP

TTeTeTeTeTeTeTeTeTellllll.l.l.l.l.:9:9:9:9:9:9:9:9:900000000006666666666 777777777700000000001111111111 777777777700000000001111111111

na období 20. 9. – 17. 10. 2013 sestavila 
zkušená astroložka Eva

nyní i na internetu 
www.astrolinka.cz

Velká událost, které se nej-
spíš budete muset zúčastnit, vám 
bohužel srazí sebevědomí k nule. 
Nepočítejte s podporou osoby, 
kterou jste dříve podpořili.

Beran 21. 3. – 19. 4.

více na tel.: 906 701 701

Zachováte se velice pošetile, 
když budete snít o lásce s někým, 
kdo je zadaný, a  přijdete kvůli 
tomu o skutečně kvalitní vztah. 
Budete tuze litovat.

Býk 20. 4. – 20. 5.

více na tel.: 906 701 701

S  úspěchy v  lásce, kterých 
bez velkého úsilí dosáhnete 
v těchto dnech, budete nadmíru 
spokojeni. Vystačíte s tím ale jen 
krátce, začnou vás nudit.

Blíženci 21. 5. – 21. 6.

více na tel.: 906 701 701

Při narozeninové oslavě spo-
lečného známého se pod vlivem 
bujaré atmosféry sblížíte s lidmi, 
které jste dlouho nemohli ani cí-
tit. Alespoň pro večer.

Rak 22. 6. – 22. 7.

více na tel.: 906 701 701

Změna v milostném životě 
bude u vás jen a jen k  lepšímu. 
Uvítáte ji s radostí, protože do-
savadní nuda a šeď vás připravily 
o váš elán. Užijte si to.

Lev 23. 7. – 22. 8.

více na tel.: 906 701 701

Jistá událost v  rodině vás 
přinutí, abyste se ohlédli do mi-
nulosti. Objevíte věci, které vyústí 
v radikální změnu vašeho životní-
ho stylu. Prozřete.

Panna 23. 8. – 22. 9.

více na tel.: 906 701 701

Nejen zahájení školní do-
cházky vašich potomků může být 
tím, co před vás postaví nové po-
vinnosti. Porvete se s nimi velmi 
statečně. Vše zvládnete.

Váhy 23. 9. – 23. 10.

více na tel.: 906 701 701

Jediné, co teď opravdu potře-
bujete, jsou hmatatelné úspěchy, 
které vám dodají další chuť k prá-
ci. Podmínkou bude práce přes-
čas, s tím se ovšem počítá.

Štír 24. 10. – 22. 11.

více na tel.: 906 701 701

Sami cítíte, že jen dovolená, 
kterou jste prožili podle svých 
představ, vám vlila do žil novou 
energii. Budete ji brzo potřebo-
vat. Začněte plánovat.

Střelec 23. 11. – 21. 12.

více na tel.: 906 701 701

Budete mít tolik vnitřní síly, 
abyste vyrovnali starý dluh. Člo-
věka, který se neštítí takřka niče-
ho, odvážně postavíte na pranýř. 
Mravně zvítězíte.

Kozoroh 22. 12. – 19. 1.

více na tel.: 906 701 701

Přátelé vám budou závidět 
něco nového, co nestálo moc pe-
něz, a přece je hodno obdivu. Po 
vašem boku se totiž objeví extra 
oslnivá a úchvatná osoba.

Vodnář 20. 1. – 18. 2.

více na tel.: 906 701 701

Nevraživost na pracovišti 
se jako zázrakem vypaří, když se 
ukáže, že jeden vedle druhého 
jste v ohrožení. Hledejte si novou 
práci. Nemáte co ztratit.

Ryby 19. 2. – 20. 3.

více na tel.: 906 701 701
Poskytuje: E.M.A. Europe s.r.o., tech. zaj. Materna, 1 SMS/max. 
46Kč, 1 min./max. 70Kč, www.platmobilem.cz, www.ema.bz 

Městem vlastněná společnost Me-
tropolnet, a. s. připojila na met-
ropolitní optickou síť další měst-
skou organizaci Dům dětí a mlá-
deže v Ústí nad Labem, příspěv-
kovou organizaci. 

„Do současné doby měl DDM připoje-
ní od komerčního subjektu, které již ne-
dostačovalo potřebám DDM“ uvedl ře-
ditel Metropolnetu Raul Cruz. „Při 
schůzce s ředitelem DDM PaeDr. Janem 
Eichlerem jsme tedy nabídli přechod na 
naši metropolitní síť, která zaručuje mi-

Metropolnet připojil dům dětí a mládeže
mo jiné dodávku rychlejšího interneto-
vého připojení“, dodává vedoucí ob-
chodu Metropolnetu Michal Mohr. 
Uživatelé v DDM dostanou za stej-
nou cenu cca 30x rychlejší interneto-
vé připojení z metropolitní sítě a sta-
nou se tak další městskou organizací, 
připojenou na metropolitní síť. „Jsme 
rádi, že Metropolnet promptně zareago-
val a připojil DDM. Nepochybně se tím 
zvýší komfort našich uživatelů a ote-
vřou se další nové možnosti při práci 
s výpočetní technikou“, doplňuje ředi-
tel DDM PaeDr. Jan Eichler.Ředitel Metropolnetu Raul Cruz a vedoucí obchodu Metropolnetu Michal Mohr.

Jak jsme se dozvěděli od organizátor-
ky akce, ředitelky Taneční skupiny Free-
dom Silvie Netíkové, tanečníci se utkají 
v disciplínách street-dance show a dis-
co dance. Od jednotlivců, duet, malých 
i velkých skupin. Soutěž začíná vždy 
ráno kolem 9 hodiny. To nejlepší z kaž-
dého dne se pokaždé představí ve ve-
černím fi nále. V sobotu soutěž navští-
ví VIP host Monika Bagárová a její RNB 
BAND. Monika zazpívá své písně a zá-
roveň bude předávat ocenění budou-
cím „Mistrům světa“. Zůstane až do 
sobotní večerní AFTERPARTY, která je 

zpřístupněna široké veřejnosti zcela 
zdarma. Skoro ve všech disciplínách 
se představí domácí taneční skupina 
FREEDOM. V loňském roce se několi-
krát probojovala do fi nále a dokon-
ce získala titul Mistr Evropy díky vý-
konu Teodora Zikmundovského. Le-
tos bude pozici obhajovat a pokusí 
se zabodovat v boji o titul Mistr svě-
ta. Jste rovněž srdečně zváni. Bližší 
podrobnosti na www.ts-freedom.cz 
a www.danceschock.cz.

Vrchol taneční sezóny
Ústí nad Labem | Ve dnech 3. až 
6. října vyvrcholí na Zimním stadio-
nu v Ústí nad Labem taneční sezóna. 
Přijede sem více než 2 000 taneční-
ků ze třinácti zemí světa ve věku od 
9 let po dospělé (včetně rodičů, kteří 
mohou závodit v tzv. Produkci).

V pátek 13. září si v Janově na Děčínsku řekli své ano nevěsta, naše kolegyně Lucie 
Belová, a ženich Víťa Christian. Oběma novomanželům přejeme do společného ži-
vota hodně zdraví, štěstí a lásky. Počátkem příštího roku přivítá navíc manželský 
pár prvního potomka. Ať všem dělá samou radost. Foto: Martina Lukavská

Na
ono

místo
Chodidlo Úskoky

Adamova 
družka

Povel
kočího

Vích

Výrobce 
čistíren 

odpadních 
vod

Prášek
k hubení 

blech

Někdejší 
náměstí

Pookřáti Sklípek Palivo 1 Výstelka

Otočný 
nosník 

nákladních 
aut

Horko

Značka 
našich 
džusů

Živočišné 
tuky

2 Svazek
klestí

Rod 
tropických 
mravenců

Úslužní

Zkratka 
Obrany

lidu

Manželky

Plošná
míra

Německy 
„květen“

Znamení 
osudu

Hlína

Značka 
vysavačů
z Hlinska

Prvočíslo

Manželka 
primáře 
Blažeje

Prominout 4
Jméno 

Adamovské

Tarifní 
seznam

Značka
sýra

Protože

Avivážní 
prostředek

Domácí 
zvíře

Kovový 
prvek

Marmeláda
Které 

(nářečně)

Minut-
ková
jídla

Mužský
titul

Varianta 
výrobku

NAPOVÍME:
Toma, DDT, 
Ekona, Atta, 
kolatura, ně.

Brzdný 
systém aut

Těžit uhlí

Ubrat 
tekutinu

Chránit

Malá
fordka

Vady
dřeva

Jméno 
prozaika 

Pavla
Příze

Polní
míra

(40,5 aru)

Koupě 
(obecně)

Kukadla

Poměrové 
znaménko

Říční
ryba

Chemická 
zn. teluru

Soused 
Kanady

Zkratka
Tylova 
divadla

Rostlina 
kalaba

Náš východ-
ní soused

Farnost

Kód 
Rumunska

Název 
hlásky X 3

Vysoko-
školský 
učitel 

(slangově)

Přežvýka-
vec

Jed
z rulíku 
zlomoc-

ného

Zde

     

Tisková reklama funguje. Tisková reklama funguje. 
Zaručeně.Zaručeně.

 inzerce@tydeniky.cz 
 tel. 472 700 122

Obchodní centrum FORUM Ústí nad Labem chystá na pátek 27. září od 19:30 vel-
kou podzimní módní show. Organizátoři akce připravili pro návštěvníky pro-
gram plný známých jmen. Dámské kolekce představí modleky Michaela Štoudko-
vá a Lucie Smatanová a pánské modely předvedou netradičně ústečtí basketbalis-
té. Během večera vystoupí zpěvačka Tereza Mayer Kerndlová a celou show bude 
provázet moderátor Vlasta Korec. Na programu je také slavnostní křest připra-
vovaného kalendáře ústeckého fotografa Petra Berounského, který nafotil Hanu 
Mašlíkovou, Lenku Kocmanovou Taussigovou a Michaelu Štoudkovou. Po skonče-
ní show budou v obchodech, které budou otevřeny výjimečně až do 23 hodin, při-
praveny lákavé nabídky na podzimní a zimní kolekce. (od dop.)

Velká podzimní módní show v OC Forum
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 Vaším jídelním lístkem jsem mile 
překvapen. Pestrost a nápaditost na-
povídá, že máte v kuchyni skutečné 
odborníky. Můžete čtenářům přiblížit 
gastronomické provozy vašeho hote-
lu a představit šéfkuchaře? 
Monika: Děkuji za milá slova a velmi rá-
da zvu čtenáře do našich restaurací. Prv-
ní z nich je hlavní hotelová restaurace 
Patriot s tradiční českou i mezinárodní 
kuchyní, kde si náš host může pochut-
nat jak na steaku z hovězího či z lososa, 
tak na klasické svíčkové, kachně či gu-
lášku. Druhou je italian café&restaurant 
Di Gusto s nabídkou italských jídel včet-
ně známého dezertu Tiramisu, ale i ori-
ginálních ananasových raviol. Oběma 
těmto provozům udává v kuchyni směr 

náš skvělý šéfkuchař Lukáš Krepčík, dr-
žitel mnoha významných ocenění, je-
jichž výčet naleznete na našich webo-
vých stránkách www.hotel-lev.cz v sekci 
stravování, kde také můžete nahlédnout 
do našich jídelních lístků. Lukáš posou-
vá naši gastronomii stále dál a dál, vy-
mýšlí skvělá jídla, dezerty i akce.

 Odkud berete inspiraci a chuť hle-
dat stále nové recepty?
Lukáš: Před necelými čtyřmi roky mne 
majitelé požádali o výpomoc při budo-
vání nového provozu a následně mi 
představili projekt, který vidíte v dneš-
ní podobě. Zaujalo mne to - mám rád 
výzvy. Během doby plánování se stále 
pilovaly detaily, až jsme nastavili jas-
né koncepty. Upřímně, málokteří maji-

telé vycházejí vstříc novým technologi-
ím a stylu vaření. V tomto případě mi 
ale víceméně nechávají volnou ruku po 
vzájemné konzultaci, a to je to, co mne 
právě baví, tvořit a vymýšlet. Není nic, 
co by už nebylo vymyšleno, takže zkou-
ším a kombinuji. Inspiraci a motivaci 
čerpám ze seminářů a od kolegů – kaž-
dý stereotyp je pro profesní rozvoj ku-
chaře velmi nebezpečný. Samozřejmě 
je to také o spoustě času při sebevzdě-
lávání, na soutěžích, seminářích apod. 
Při vaření se specializuji hlavně na ry-
by, catering a moderní kuchyni.

 Podle skladby vašich zákazníků je 
vidět, že restaurace neslouží pouze 
hotelovým hostům, ale i obyvatelům 
Lovosic. Která z restaurací je navště-
vovanější místními?
Monika: Místní obyvatelé navštěvují na-
še restaurace převážně při pracovních 
obědech či obchodních jednáních. Na-
bízíme také polední a speciální týdenní 
nabídky, které jsou oblíbené především 

u té skupiny místních, kteří mají půlho-
dinku pauzy na oběd. Často také pro-
půjčujeme naše restaurace či salonky 
„Royal“ a „Golden“ pro soukromé osla-
vy (narozeniny, svatby, křtiny, apod.). 
V těchto případech hosté volí nejradě-
ji klasiku – hovězí vývar s játrovými 
knedlíčky a svíčkovou. Zajišťujeme i ca-
tering do okolních fi rem a pořádáme 
pro ně například vánoční večírky.
Návštěvnost našich restaurací je, dá se 
říct, vyrovnaná. V létě je více vytížena 
restaurace Di Gusto s příjemnou tera-
sou a dětským koutkem. 

 Slíbil jsem čtenářům od každého 
šéfkuchaře nějaký zajímavý recept. 
O který byste se podělil? 
Lukáš: Tak třeba marinovaný losos: 
Smícháme si cukr se solí a tymiánem 
v poměru 1/1. Na dno nádoby na směs 
položíme fi let z lososa bez kůže a tu-
ku, znovu zasypeme připravenou smě-
sí tak, aby nekoukal ani kousek ryby 
a necháme 48 hodin marinovat v chla-
du. Poté rybu vyjmeme a opláchneme 
pod studenou vodou. Krájíme na slabé 
plátky. Hodí se k listovým salátům, na 
chlebíčky apod.

 Vaše společnost Raeder&Falge s.r.o. 
ještě provozuje Café Zámeček – ka-
várnu a cukrárnu u Labe, kde máte 
lví podíl na inovacích. Co vás baví na 
této práci? 
Lukáš: Veškeré sladké pokušení si vy-
rábíme sami. Vždy vycházíme z kva-
litních surovin, například z pravé bel-
gické čokolády, čerstvého ovoce či živo-
čišné smetany. Je to voňavá a kreativ-
ní práce. Kromě našich stálých zákusků 
vytváříme i speciální dorty na přání, 

stačí naši kavárnu navštívit či ji kon-
taktovat na čísle 416 57 57 11, fantazii 
se meze nekladou. 

 Váš hotel obdržel čtyři hvězdy, jste 
zapojeni v gastronomickém projektu 
Czech Specials. Je to pro vás formalita 
nebo závazek? 
Monika: Pro nás je závazkem vést kvalit-
ní podnik i bez formalit. Snažíme se na-
šim hostům nabízet ty nejlepší služby 
v příjemném prostředí a myslím si, že 
se nám to daří. Nejen pro zahraniční kli-
entelu udržujeme ve stravování a uby-
tování vysoký standard, záleží nám ta-
ké na místních obyvatelích, pro které 
připravujeme různé akce v podobě de-
gustačních večerů, live cookingových 
či barmanských show apod. V kavárně 
Café Zámeček pořádáme také mnoho 
akcí pro děti – malování velikonočních 
vajíček, Dětský den či tradiční Mikuláš-
skou nadílku. Všechny naše uskutečně-
né i plánované akce můžete sledovat 
na našich facebookových stránkách 
www.facebook.com/hotellevlovosice či 
www.facebook.com/pages/Café-Zámeček/ .
Zároveň zveme všechny čtenáře a mi-
lovníky dobrého jídla do našich re-
staurací a kavárny Café Zámeček. 
Zveme vás také na naše nejbližší ak-
ce, kterými jsou Halloweenské vydla-
bávání dýní s dětmi, které proběhne 
2.11. v Café Zámeček a tradiční Svato-
martinské menu od 11.11. v restaura-
cích hotelu Lev. Pro rezervace či bliž-
ší info kontaktujte hotelovou recep-
ci na čísle 416 53 23 17 nebo pište na 
e-mail: rezervace@hotel-lev.cz. Těší-
me se na Vaši návštěvu! 

Milan Nemrava

Vaříme s Lukášem Krepčíkem z Hotelu Lev v Lovosicích
Hotel Lev v Lovosicích prošel v letech 2011-2012 rozsáhlou rekonstrukcí a stal 
se tak čtyřhvězdičkovým komplexem, jaký bych v tomto městě nehledal. Jak 
mi sdělila manažerka hotelu slečna Monika Jakubíková, pro ubytování hostů 
slouží nyní 31 dvoulůžkových a 6 jednolůžkových pokojů, nově je vystaveno 
relaxační wellness centrum a kongresový sál. Příjemné posezení a výbornou 
gastronomii nabízí dvě nové restaurace. A proto jsem tady.

Marinovaný losos v hrubozrnné hořčici se směsí trhaných listových salátů.

Šéfkuchař Lukáš KrepčíkŠéfkuchař Lukáš Krepčík

DOKONALOST MÁ NOVÝ ROZMĚR.

NOVÉ BMW ŘADY 7.

Auto Grál s.r.o., Přístavní 837/85, 400 07 Ústí nad Labem, tel. 475 201 527, www.autogral.cz

Elegantní luxus, nejnovější technologie, maximální výkon spojený s jedinečnou úsporností, 
inteligentní pohon všech kol – například v novém BMW 730d xDrive. Co více byste si mohli 
od nového BMW řady 7 přát? Samozřejmě, kromě jeho klíčků. Vše děláme pro jedinou věc. 
Pro radost z jízdy. Využijte nabídku zvýhodněného paketu JOY. Více informací o novém 
BMW řady 7 Vám podají naši prodejci.

Kombinovaná spotřeba paliva a emise CO2 nového BMW řady 7: 5,6–12,9 l/100 km, 148–303 g/km.

Radost z jízdy

Nové 
BMW řady 7

www.autogral.cz
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15. 10. – Muzeum  
Michal Mašek

6. 11. – Větruše
Lubomír Brabec

16. 12.  – Větruše
Radek Baborák
Jana Boušková

Předprodej vstupenek: HUDEBNINY-USTI.CZ 
Mírové náměstí 109/33 (2. patro nad McDonaldem)

Telefon pokladna: 412 551 975

Pondělí – Pátek: 10 – 12 a 13 – 17:30 hodin
Sobota: 10 – 12 hodin

Vážení a milí čtenáři 
a příznivci Metropolu,
tentokrát zabrousím do sportov-
ní sféry. I když, další aféra ve fotba-
le, spojená se sázkařskými skandály, 
které šetří kriminalisté, má do spor-
tu hodně daleko. Padlo dvanáct ob-
vinění, a kdo ví, jestli je to konečná. 
Zdá se, že podvody, faleš a korupce 
zasáhly už úplně všechna odvětví 
našeho života. 
Toho sportu je mi opravdu líto. Ta 
tam je čistota a radost, s kterými 

do utkání nastupovala naše pová-
lečná generace. Na soupeře jsme 
nikdy nešli lstí, lepší zkrátka vy-
hrál. Říkalo se: Sláva vítězům, čest 
poraženým! Dnes se někteří funkci-
onáři ani hráči nestydí zápas pro-
dat a ještě si na výsledek vsadí. Na 
hřišti se potom podle toho řídí. Fuj! 
Jakým příkladem mohou být ty-
to praktiky pro dorost? Odpověď 
je nasnadě. Klasik by řekl: Je něco 
shnilého ve státě dánském českém. 
A nejen v něm, ale i v sousedních 

zemích Evropy, ba i v Lize mistrů. 
Nejhorší je, že už to málokdo chápe 
jako ostudu. Co vede lidi k podlos-
ti a touze vydělat nečestným způ-
sobem? Myslím, že jádro pudla je 
ve výchově k hodnotám, doma i ve 
společnosti. A ty jsou mnohdy hod-
ně pokřivené. 
Fandím proto všem těm trenérům 
a cvičitelům, kteří ve svém volném 
čase vedou děti a mládež nejen 
k úžasným výkonům, k týmovému 
duchu, ale především uznávají fair 

play. Věřím, že se děním ve vrcho-
lovém sportu oni ani jejich svěřen-
ci nenechají otrávit a dál jim půjde 
o čistou hru. 

Za celý tým tvůrců dnešního vydá-
ní přeji vám všem, vážení a milí čte-
náři, aby vaše okolí hrálo vždycky 
opravdově a fér.

Ladislava Richterová
šéfredaktorka
richterova@tydeniky.cz

 Miroslav Houra žil a působil na Ústec-
ku od roku 1955 až do své smrti v ro-
ce 2006. Původně přišel do Světce u Bí-
liny jako učitel, od roku 1960 působil 
deset let na Pedagogické fakultě v Ús-
tí nad Labem, kde vychovával budoucí 
učitele výtvarné výchovy. Jeho akade-
mickou kariéru ukončila normalizace. 
Přes mnohé životní peripetie nakonec 
uhájil po zbytek svého života postave-
ní svobodného umělce, i když v obdo-
bí před rokem 1989 se musel vykupo-
vat mnohými kompromisy s reprezen-
tanty vládnoucí elity.
Jeho dílo má mnoho různých podob, 
na vlastní výstavě je její první část 
věnována především motivu měs-
ta Ústí nad Labem, kde strávil vět-
šinu svého života. Dále je zde mož-
no nahlédnout do zjednodušené re-
konstrukce ateliéru Miroslav Houry 
a do různých etap jeho díla. Zají-
mavé jsou jeho obrazy a grafi ky ze 
60. a raných 70. let, které refl ektova-
ly jak existenciální tíhu doby v téma-

tech, tak reagovaly na experimenty 
moderny ve výtvarném umění. 
Miroslav Houra byl především mezi-
národně uznávaným grafi kem, zejmé-
na v oblasti tvorby Exlibris. Ty jsou na 
výstavě zastoupeny také, i když jen 
v ukázkách. Miroslav Houra získal bě-
hem svého života na dvě desítky na-
šich i zahraničních ocenění. Ve volné 
malířské tvorbě se uplatnil nejen ja-
ko malíř, ale také jako řezbář. Po vzo-
ru středověkých umělců, nebo v čes-
kém moderním umění po vzoru se-
cesních výtvarníků jako byl například 
Josef Váchal, byl Miroslav Houra po 
dlouhé době první, kdo dokonale zvlá-
dal prorůstání malby obrazu do reliéf-
ně zpracovaného dřevěného rámu. Na 
výstavě je možné shlédnout dosud asi 
nejrozsáhlejší soubor těchto jeho děl, 
včetně řady obrazů, které dosud neby-
ly veřejnosti nikdy představeny.
Dominantním způsobem ale dokázal 
vstoupit Miroslav Houra do veřejné-
ho prostoru především svými reali-

zacemi v oblasti mozaiky.  Je také au-
torem vůbec největší mozaiky, která 
kdy vznikla na území Českosloven-
ska, a která patří k největším mozai-
kám v Evropě. Tu dokončil na admi-
nistrativní budově v Ústí nad Labem 
v roce 1985, je vysoká 25 metrů a má 
plochu asi 450 metrů čtverečních. Sa-
motná mozaika byla původně ideolo-
gickou objednávkou pro budoucí síd-
lo severočeského krajského národ-
ního výboru, její monumentalita se 
stala terčem lidového humoru, když 
byla nazývána „deset pater komu-
nistického nebe“ nebo „nanebevze-
tí dělnické třídy“ apod. Faktem ale je, 
že autor dílo zvládl s vysokou umě-
leckou kvalitou, a že se mu podařilo 
i to, že se v celé ploše ani jednou ne-
objevuje žádný klasický symbol teh-

dejšího režimu, jako například pěti-
cípá hvězda nebo srp a kladivo. Vý-
stava připomíná tuto mozaiku množ-
stvím zachovaných monumentálních 
kartonů, které v měřítku 1:1 autor vy-
tvořil. Pro jejich vznik si musel pro-
najmout například kostel sv. Vojtě-
cha. Vystaven je také karton, do kte-
rého autor zakreslil změny, jež musel 
na díle udělat, když tehdejší okresní 
úřad v roce 1997 požádal o odstraně-
ní úvodního citátu z československé 
ústavy z roku 1960.
Miroslav Houra patří svým dílem 
k výrazným tvůrcům druhé poloviny 
20. století na Ústecku, svými veřejný-
mi realizacemi bude ovlivňovat vý-
tvarnou kvalitu veřejného prostoru, 
nejen v Ústí nad Labem určitě ještě 
dlouhá desetiletí. Václav Houfek

Ústecké „nanebevzetí“ Miroslava Houry

M. Krsek a V. Houfek při transportu jednoho z obrazů na výstavu do ústeckého muzea.

Do konce měsíce října letošního roku je v Muzeu města Ústí nad Labem 
instalovaná výstava z díla ústeckého výtvarníka Miroslava Houry, a to 
u příležitosti jeho nedožitých 80. narozenin.

Konzervátorka M. Říhová připravuje jeden z kartonů M. Houry na výstavu.

Nové divadlo
V polovině září přibylo na praž-
ské mapě divadlo Studio DVA. No-
vou METROpolitní scénu v budo-
vě Paláce Fénix v horní části Vác-
lavského náměstí otevřela svě-
tová premiéra hry Hlava v písku 
autora a režiséra Patrika Hartla. 
Komedie, která je napsaná pří-
mo na tělo Ivaně Chýlkové a Ja-
nu Potměšilovi, líčí téměř neu-
věřitelný milostný příběh boha-
tého požitkáře Ištvána a jeho že-
ny Enike. Společně se koupou 
v šampaňském, střílejí po so-
bě, utíkají před policií a při tom 
všem si lezou na nervy. Milují se 
zkrátka až příliš! „Přemýšlel jsem 
nad tím, co všechno asi člověk mu-
sí udělat špatně, aby se dostal do 
situace, že mu kouká jen hlava 
z písku. A překvapivě mě napa-
dl milostný příběh,“ říká režisér 
Hartl a dodává: „Honza i Ivana 
mají komediální nadání a na je-
višti jsou nepřehlédnutelní a cha-
rismatičtí.“ Herec Jan Potměšil 
se ve hře vyřádí a chválou ne-

šetří směrem ke své kolegyni. 
„Měl jsem obrovskou radost! Ivan-
ku Chýlkovou mám moc rád, popr-
vé jsme se viděli už na škole. Štěs-
tí jsme na sebe měli pouze před ka-
merou, ale na jevišti jsme se po-
tkali až nyní.“ 

Text: Šárka Jansová
Foto: Archiv divadla Studio Dva


